
 

Kortmöte CT 19 december 2023 kl 08.30-09.00,  

via Teams 
Deltagare: 
Anne Almqvist, Västerås 
Chris�ne Wäneskog, Västerås 
Patrik Nilsson, Eskilstuna kommun 
Johan Lindström, Eskilstuna kommun 
Lena Marmstål Hammar, MDU 
Emma Mossberg, Samhällskontraktet 
Marianne Kiiskilä, Samhällskontraktet  
Petra Edoff, Samhällskontraktet 

Emma, inspel från styrelsemöte 

Emma berätade at 2024 kommer ha et stort fokus på at skala. Och skala handlar både om at få 
igång fler ini�a�v och bredda antalet personer och vilka som är med i våra ini�a�v. Det ser olika ut 
fokusområdena. Det är betydligt fler ini�a�v igång i Barn och unga spåret.  

Från MDUs håll så är det stort fokus på at kunna engagera fler studenter.  Vad gäller pilot och seed 
money budgeten så finns den kvar och ska börja användas lite mer tydligare. Hänger ihop med 
skalningsambi�onen. När vi kommer igång med fler ini�a�v så kommer vi också behöva fler 
processledare som går in och håller själva faciliteringen av ini�a�v. En �ll dimension av at skala är 
också at MDU kommer stärka upp Core teamen, så det pågår just nu en process at få in fler 
personer i Core Teamen.  

Den andra delen handlar om tvärvetenskaplig forskning och utmaningsdriven utbildning. Något 
som MDU nu kommer at säta stort fokus på. Och också kroka in mot Samhällskontraktet. Där 
rektor är väldigt tydlig med at han ser Samhällskontraktet som en katalysator för vad han vill at 
MDU ska bli. Arbetet leds hos oss av Eric Svanelöv men också med stort stöd av Jonas S�er.  

Och så den sista delen kommunikation. Det kommer vi ha et fokus på nästa år. Kommunika�on och 
ledarskap. Där har vi också utvecklingsprogrammet som ni blivit informerade om. Mycket också om 
hur vi bygger förmågor och kapacitet. Kommunika�on är inte i vår mening varumärkesbygge utan 
mer hur vi får saker och �ng at hända. Och hur skapar vi lärande.  

Reflek�oner: 

Utmaningar med informa�onsflödet: Västerås och Eskilstuna får ingen informa�on strukturerat från 
styrelsen. Då får vi fundera på hur vi får �ll det flödet.  MDU har valt at kalla representanterna från 
CT �ll styrgruppsmöte e�er styrelsemötet.  

Utmaningar med intern kapacitet: Det finns en oro över organisa�onens kapacitet at hantera alla 
ini�a�v sam�digt som den dagliga verksamheten uppräthålls. 

Om skalning: Petra påtalar at skalning inte handlar om at vi behöver ha 20 ini�a�v. Vissa saker 
kommer at gå på djupet och då blir det färre. Men då handlar det om at gå fler faser och skala på 
det sätet. Andra arbeten kanske handlar om at vi gör flera testskot. Budskapet här är at vi har lika 
stor del av kakan som Barn och unga spåret, men för at ni ska kunna nytja det och ha 



 

Samhällskontraktet som en extra utvecklingspor�ölj i saker som ni möjligtvis inte mäktar med i era 
verksamheter så måste vi �llsammans komma överens om vad det är vi ska göra. Vi från 
processtödet kan hjälpa �ll med at ta fram et upplägg som inte belastar era anställda �dsmässigt i 
så hög grad. Tveka aldrig at bolla med oss om hur vi skulle göra et ini�a�v även i �digt stadium.  

Status från processtödet 

Avslutat sen sist: 

• Minilabb Ofrivilligt ensamma äldre.  

Pågående: 

• Vi har gåt vidare med Hälsofrämjande team. Där har vi ha� et labb. Marianne har 
sammanställt resultatet i en digital metodmaterial/kurs som går at återanvända.  

• Mål�der och möten: Där är det också mycket som händer, vi har gjort syntesworkshop av allt 
material som samlats in. I nästa steg planerar vi för labbar med flera aktörer inkopplade, allt 
från seniorer, civilsamhället, näringslivsaktörer, medarbetare från kommunen och poli�ker. 
Där kommer vi spåna på lösningar. 

• I Fram�dens äldreboende har vi också jobbat på med uppdragsteamet och u�orskat olika 
teman och ha� särskilt fokus på personalens arbetssät och kompetens samt ru�ner men 
också men också lite om vad vi menar med det här med testbädd. Det första vi gör är kanske 
inte en testbädd utan det första vi gör är kanske at hita systema�ken i arbetssätet. At 
kunna rulla ut den plan som finns och jobba med lärande i den verksamheten.  

• Sen håller vi på med avtal för ini�a�v Mobil trygghetslösning. Där hoppas vi kunna skicka ut 
�ll leverantören innan årsski�et.  
 

Status och inspel från Eskilstuna 

Helhetsleverans av välfärdstjänster: Det finns en pågående process där Pulsen omsorg har blivit 
�lldelade et projekt, och det väntas besked från Förvaltningsräten om någon har överprövat denna 
�lldelning. Förväntas generera flera sido-ini�a�v där stöd behövs av Samhällskontraktet. Handlar om 
at involvera personal, leverantörer och användare. Är enligt samma process som med Mål�der och 
möten men fokus på sociala kontakter och företag som u�ör RUT-insatser. Motsvarande breda 
dialoger som Eskilstuna vill ini�era och genomföra.  

Olika studier: Parallella studier som kräver analys och forskningsstöd. Det inkluderar en analys av 
personer som flytar in på SÄBO (särskilt boende för äldre).  Deta kan leda �ll en retroperspek�v 
studie för at iden�fiera dessa individer �digare och eventuellt erbjuda alterna�va insatser. 
Strukturerad datainsamling genomförs, och det finns et behov av at involvera forskare för analys. 
Datainsamlingen innefatar både kvan�ta�va och kvalita�va element och involverar en omfatande 
screening av både fysisk och psykisk hälsa med standardiserade verktyg. Johan rekommenderar at 
kontakta forskningsledaren Marina för mer informa�on. 

Status och inspel från Västerås 

Ängsgärdet taktar på och kommer at tratas ner.  

Träna hjärna Anne och hennes kollega Ma�lda som lyssnade på Lidingö. Jäteintressant tyckte de. 
Utmaningen är at de riktar sig �ll stor del utanför vård och omsorgsförvaltningens uppdrag, �ll 



 

personer över 65 år som kanske inte har kommit in i kommunens rullor än. Här behöver vi fundera 
på om det kanske är fler förvaltningar också som behöver involveras i det proak�va arbetet.  

Äldreplanen är klar at gå ut på remiss från äldrenämnden. Troligtvis i februari.  

Sen utreder Västerås et poli�skt ini�a�v kopplat �ll om upphandla vissa servicetjänster och inte 
göra det i förvaltningen. Det utrycktes intresse av at ta del av utredningen när den är klar.  

Reflek�oner: 

Johan utrycker et starkt intresse för at diskutera "Träna hjärnan"-projektet, som är en del av 
femfingrarsmodellen. Vill u�orska möjligheten at använda Samhällskontraktet för at involvera och 
ak�vera andra aktörer som kan ta et större ansvar i deta projekt. 

Status och inspel från MDU 

Presenta�on på äldrenämnden i Västerås: Lena och hennes doktorand, Markus, presenterade 
forskning om anhöriga och anhörigstöd �ll personer med demenssjukdom. Denna presenta�on var 
specifikt relaterad �ll Ängsgärdet och fokuserade på hur anhöriga kan spela en större roll i särskilda 
boenden, vilket kan vara �ll nyta för verksamheten. 

Erbjudande �ll Eskilstuna: Lena nämner at om Eskilstuna är intresserade, finns det möjlighet at 
ordna en liknande föreläsning. Det finns också möjlighet at spela in föreläsningen. 

Besök �ll akademiskt äldreboende: Lena, �llsammans med Petra och Aron (enhetschef för 
Ängsgärdet) och representanter från Sala kommun, planerar at besöka Akvarellen, et akademiskt 
äldreboende i Kumla. 

Nomineringar �ll utvecklingsprogrammet: Lena nämner också at hon är involverad i at �ta på 
nomineringar �ll et utvecklingsprogram. 

Avslutande ord 

Vi har pratat lite om civilsamhällesini�a�vet och tolkar det som at ni tycker det är en bra idé at 
börjar med at fördjupa oss i vad det är för aktörer och sen går vidare �ll at kartlägga och gå mot 
ini�a�v. Vi skissar lite mer på det förslaget och sen så säter vi igång e�er årsski�et.  

Johan nämnde at de  har en konkret idé som dök upp igår i diskussioner med Åsa Tavemark och en 
prominent företrädare för civilsamhälletr. De återkommer om det i januari.  

Inför nästa år och mötet i januari, så är halva mötet �llsammans med styrelsen och halva mötet är 
för oss. Så där kommer det at vara utvärdering av året u�från de mål som vi har �llsammans. Sen 
har vi en hel del at djupdyka i �llsammans. Både med formerna med våra ini�a�v och sakfrågan och 
samskapa dem �llsammans. Och då hjälper vi �ll at hita personer som kan stöta i det.  

God jul önskar  

Marianne och Petra 


